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kuryr 23. prosince 2023

Škody již dosahují miliard: nákupy vakcín proti
koronaviru v EU budou pokračovat až do roku 2027

infokuryr.cz/n/2023/12/23/skody-jiz-dosahuji-miliard-nakupy-vakcin-proti-koronaviru-v-eu-budou-pokracovat-az-do-
roku-2027

Peníze z daní se v celé EU bez omezení plýtvají: Přestože miliony
dávek vakcín již musely být zničeny, země EU jsou povinny
pokračovat v nákupu vakcín minimálně do roku 2027 – díky
dohodě von der Leyenové se společností Pfizer. Na úkor svých
občanů se EU chová jako smetiště pro farmaceutický průmysl,
protože ochota očkovat už není téměř žádná.

V EU již bylo zničeno nejméně 215 milionů dávek vakcín. Podle
odhadů magazínu Politico, které vycházejí z cen vakcín zmiňovaných v
médiích, to pro evropské daňové poplatníky způsobilo škody ve výši
nejméně čtyř miliard eur.

Pro země, které uvedly pouze celkový počet zničených vakcín bez
rozdělení podle typu vakcíny, Politico použilo váženou průměrnou cenu
19,39 EUR, vypočítanou z údajů ze zemí, které poskytly rozdělení.

Celkově země EU od schválení vakcín obdržely 1,5 miliardy dávek
(více než tři na každého člověka v Evropě) a podle propočtů bylo
zničeno v průměru 0,7 očkování na občana – při likvidaci více než
jedné dávky na obyvatele vůdce Estonska. Na druhém místě následuje
Německo – v době předání čísel do Politico v červnu 2023 bylo na
skladě dalších 120 milionů vakcín a lze také předpokládat, že budou
zničeny.

Politico výpočty vycházejí z čísel z 19 evropských zemí. Vzhledem k
tomu, že některé vlády neposkytly informace o likvidaci, mohou
být škody mnohem větší. Pokud extrapolujete průměrnou míru
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odpadu v celé EU, mohlo být zničeno více než 312 milionů dávek
vakcíny.

Může za to dohoda o vakcíně von der Leyenové

Jednalo se o největší obchod s vakcínami všech dob: Na jaře 2021
uzavřela předsedkyně Evropské komise Ursula von der Leyen smlouvy
s americkou farmaceutickou společností Pfizer na nákup 1,1 miliardy
dávek vakcíny. Dohody, které von der Leyen uzavřela s generálním
ředitelem Pfizer Albertem Bourlou prostřednictvím textové zprávy, jsou
tajné. Uzavření smlouvy bylo tehdy oslavováno a jakákoli kritika byla
rázně odmítnuta. Rozsah i načasování dohody se však podle Politico
od té doby ukázaly jako problematické. I po odeznění tzv. pandemie
kontrakt nutil země k nákupu dalších dávek, zatímco snahy
darovat přebytečná očkování do třetích zemí byly zmařeny
klesající poptávkou a logistickými problémy.

Vzhledem k tomu, že některé země EU vzdorovaly přebytku dávek
vakcín, byla smlouva znovu projednána Evropskou komisí. Polsko a
Maďarsko odmítají přijímat vakcíny, a proto je společnost Pfizer
žaluje za nezaplacení. V Rumunsku chtějí žalobci zbavit imunity
bývalého premiéra a dvou bývalých ministrů zdravotnictví. Politici
jsou obviňováni, že nepřiměřenými nákupy vakcín způsobili státu škodu
za více než miliardu eur.

Vzhledem k tomu, že revidovaná smlouva se společností Pfizer
vyžaduje, aby evropské země nakupovaly vakcíny minimálně do
roku 2027 , ničení vakcín bude pokračovat. Ochota populace očkovat
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bývá nulová: sliby o účinnosti byly porušeny, zprávy o poškození
vakcínami jsou všudypřítomné. Novější verze vakcín, které mají být
přizpůsobeny aktuálnějším variantám koronaviru, činí starší vakcíny
zastaralými i pro poslední vyznavače očkování: Mohou tedy putovat
rovnou do koše.

Politik je tedy oprávněn uzavírat za EU miliardové smlouvy a může
utajit podmínky. Všechny otázky ohledně toho zůstaly
nezodpovězeny. V říjnu 2022 zahájilo unijní státní zastupitelství
vyšetřování proti Komisi EU, výsledky vyšetřování zatím nebyly
oznámeny. Faktem je, že EU těmito dohodami ve velkém plýtvala
penězi daňových poplatníků. Občané neměli žádný užitek: zdá se, že
škody kontroverzních vakcín jasně převažují nad pochybnými přínosy –
což nezabránilo politikům vnutit je populaci požadavky na očkování,
regulacemi 2G a 3G a dalšími opatřeními. Kde je zpracování? Kdy
budou odpovědní konečně stíháni?

 
 


